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פרק תהילים אחד מעומק הלב יכול לחולל פלאות!
הגאון רבי מאיר קסלר שליט"א רב העיר מודיעין עילית בעצרת החיזוק שנערכה בהיכל ישיבתו עטרת ישראל: אם היינו זוכים היינו 
שומעים את הבת קול שמנהמת כיונה בחודש אלול תשפ"ג, איפה האיש הזה שהחדיר בדור האחרון לבני הישיבות שלא גדלו על ברכי גדולי 
המוסר בדור הקודם, את המושג של חודש אלול, היינו שומעים שאלול צועקת מכאב איפה הוא האיש המופלא הזה שיש לו את הכוחות את 
הכישרון להאהיב את החודש הזה של ימי הרחמים והרצון על צעירים שלכאורה אין להם שייכות באופן טבעי לעולם הזה, עולם המושגים 

הרציני הקודם.
אני עוד זכיתי בשנים תשל"ז תשל"ח בבית וגן להשתתף בסדר העבודה הנפלא הזה בלילות שבת של חודש אלול אצל מרן ראש הישיבה בבית, 
אי אפשר לשחזר ולתאר איזה חויה היתה, כל השלוש שלבים של השיעורים השונים עם הסיום הדרמטי בשעת לילה מאוחרת ואז נאמרו דברי 

הכיבושים, שעד היום גם אם אני לא זוכר את התוכן, אבל אני מרגיש את החיל והרעדה שהיתה לנו אז.
אך עדיין אסור לנו להרים ידיים אסור לנו להתייאש, יש לנו חיובים ודינים, שחז"ל כיוונו אותנו, כתוב בגמרא )בברכות סוף פרק א'( "כל שאפשר 
לו לבקש רחמים על חבירו ואינו מבקש נקרא חוטא", חבר שלו חולה, הוא יכול לבקש רחמים, אבל הוא לא מבקש אז נקרא חוטא, למה חוטא?, 
מסתמא הפשט הוא כי יש פה שאלה של לא תעמוד על דם רעך, אתה יודע שיש כח של תפילה להציל את השני אז למה אתה לא עושה משהו 

בשביל להציל אותו.
החזון איש באגרות כותב שאם אחד טובע בנהר, לא פחות ממה שהמציל שקופץ למים בשביל למשות את הטובע הוא פועל בשביל להציל 
אותו, אותו דבר האיש ההוא שעומד בצד על החוף ומתפלל באותו זמן, זה יותר מהמשתדל בעצמו, רק מדגיש כי על פי הלכה זה לא פוטר 

מלהשתדל, אבל הכח של התפילה זה להציל בן אדם, עוד דקה הוא עומד לטבוע רח"ל והוא לא מתפלל אז הוא נחשב חוטא.
אבל הגמרא ממשיכה אחר כך אמר רבא אם ת"ח הוא צריך שיחלה עצמו עליו, יש פה עוד דין שלא מספיק שיבקש רחמים, אדם צריך להיות 
במצב כזה שאם יש ת"ח אפילו שהוא לא קשור איתו, אלא עצם זה שהתורה נמצאת במצב של חולי, וסבל, זה מחייב כל אדם שיש לו קצת 
לב מרגיש להחליא עצמו, להיות במצב שזה יהפוך אותו להיות סובל, הרי יש פה תלמיד חכם אז התורה נמצאת בסבל, התורה הזאת של אותו 

תלמיד חכם היא איננה יכולה היום להאיר כפי שהיא האירה כשהוא היה בריא. 
על אחת כמה וכמה שמדובר על תלמידים, ידועים דברי הרמב"ם ]הראש ישיבה יהיה בריא ושלם מסתמא חזר ע"ז מאות פעמים על הרמב"ם 
הזה[ לגבי תלמיד שגלה מגלין רבו עימו, אומר הרמב"ם: תלמיד שגלה לערי מקלט, מגלין רבו עימו: שנאמר וחי, עשה לו כדי שיחיה, וחיי בעלי 
חכמה ומבקשיה בלא תלמוד כמיתה חשובה. וכן הרב שגלה, מגלין ישיבתו עימו.  כשמדברים על הרב לא צריך שיחלה עצמו עליו, זו מציאות, 

כל היניקה שיש לתלמיד בכל התחומים זה מהרב, זה הדרך והצינור שדרכו הקב"ה מעביר שפע על התלמיד, ככה כתוב בנודע ביהודה.
על אחת כמה וכמה רב שיש לו כאלה כוחות נפש לפתוח צינורי הנפש כפי שהסטייפלער היה קורא לזה, וכמה נפשות חייבים את החיים שלהם 
לראש ישיבה, בחורים שהיו מיואשים לגמרי מהרוחני שלהם, או מהחיוב שלהם לשמוע בקול דברי חכמים והם חייבים את החיים שלהם לראש 
ישיבה, כל הגאונות שלו הראש ישיבה משקיע בשביל לפתוח לבן אדם את צינור הנפש כמו שהסטייפלער קורא, להחזיר אותו הרגש נפש, עם 

חשק ואנרגיות כאלו איתם זכה להצמיח אלפים ורבבות של תלמידי חכמים למדנים שמחדשים בתורה.
דבר פשוט כי אם היה לנו קצת יותר אמונה שכוח התפילה יכול לחולל פלאות, אני חושב שהיו מתפללים אחרת, והיינו מרגישים את מה שחז"ל 
תובעים מאיתנו להרגיש, זה לא רק ענין של להשתתף בצער שלו, זה שאלה מה יהיה איתנו מה קורה איתנו היום, זה הזדמנות, אפילו פרק 
תהילים אחד אבל לצעוק באמת מעומק הלב מקירות הלב, ולהבין שהתפילה הזאת עכשיו ברגע הזה יכולה לחולל פלאות, גם אם אני לא 

מרגיש את עצמי מאן דאמר גדול.
אבל איך אמר פעם ר' חיים מבריסק, פעם בא מישהו לבקש ממנו ברכה, הוא אמר לו תלך למרחץ ביום שישי תעמוד שם בחוץ ותבכה על 
הצרה שלך, ואם מכל היהודים שיוצאים ונכנסים לשם יהיה בן אדם אחד ולא משנה מי הוא ויברך אותך מעומק הלב אז אתה תיוושע, ככה 
אמר ר' חיים מבריסק, שטיקל תורה של ר' חיים, הוא לא אמר רק בשביל להתחמק מלברך אותו, אם הוא אמר את זה, אז הוא האמין שזה כך, 
אחד שמזדמן באקראי, אנחנו לא יודעים אפילו מי הוא אם הוא יברך אותך מעומק הלב אז אתה תיוושע, להגיד פרק תהילים אחד מעומק הלב 

ולהבין שזה יכול לחולל פלאות, אתם יכולים לזכות על ידי זה לישועה.
ה' יעזור שנזכה לראות את הראש ישיבה חוזר לאיתנו משמיע דבריו חוצבים להבות אש, שיזכה הלאה להשפיע פה בישיבה הקדושה עד ביאת 

גואל צדק, אמן.
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רוצים לשמוע אותו צועק את צעקת האלול!
תלמידו הגאון רבי מאיר חזן שליט"א מרבני ישיבת חברון בדברים מיוחדים בקו ברכת מרדכי: כולנו מתפללים להחלמתו המהירה של 

מורינו ורבינו ראש הישיבה שליט"א.
אני רוצה להגיד ווארט שפעם שמעתי בשם הרב אברמסקי זכר צדיק לברכה, ככה הוא אמר: כתוב ברמב"ם שיש נביא בעצמו ויש נביא שהוא 

שלוח, אומר הרמב"ם שיכול להיות נביא לעצמו, שהנבואה תהיה רק לעצמו, הקב"ה רוצה להחכים אותו, ליידע אותו, ויש נביא שליח.
שאל הרב אברמסקי: נביא זה הרי מלשון ניב שפתיים, נביא, אז א"כ בשלמא שהוא נביא שלוח, אז מובן שקוראים אותו נביא, אבל אם הנבואה 
רק לעצמו אז מה פתאום קוראים אותו נביא, אז שיקראו אותו בכל השמות האחרים, מדוע הוא נביא, הוא לא משתמש עם הניב שפתיים, אמר 

רבי חצק'ל ווארט נפלא ביותר, נביא זה אישיות שמדברת, לדבר זה לא חייב להיות דווקא שמדברים עם הפה, האישיות של הנביא מדברת.
הראש ישיבה שלנו כל חייו דיבר, השתמש בניב שפתיים לדבר לחזק ללמד להשריש תורה ויראת שמיים, עכשיו מאחר שהוא לא חש בטוב הוא 
לא יכול כל כך לדבר, אנחנו מתפללים לרפואתו השלימה שיוכל לדבר ולהיות נביא כפשוטו עם ניב שפתיים, אבל גם עכשיו בשעה זו האישיות 

שלו מדברת אל כולנו.
יהי רצון שהקב"ה ישמע את התפילות שלנו לרפואתו השלימה והמהירה של מורינו ורבינו מרן ראש הישיבה, שנזכה עוד לשמוע אותו צועק 
את צעקת האלול שמהדהדת עדיין מכל השנים, ושגם בשנה שישמע עוד רבות בשנים בעזרת ה', נשמע אותו מכה על קדקדנו לצמוח לגדלות 
בתורה ויראת שמיים במידות טובות בעזרת ה', בהזדמנות זו אנחנו רוצים להודות שזכינו לשמוע אותו עם כל התלמידים האמריקאים מישיבת 
חברון שזכינו לשמוע אותו ברמה קצת קצת לפני שהוא לא חש בטוב, יאריך ה' ימיו בטוב ושנותיו בנעימים, לאורך ימים ושנים טובות, אמן כן 

יהי רצון.

מתחזקים לאורו בעמל התורה המופלגת שלו!
מגיד המישרים הרה"ג רבי ישראל מאיר שושן שליט"א בדברי חיזוק בקו ברכת מרדכי: שלום וברכה למתחזקים לרפואת מרן רבינו ברוך 
מרדכי בן הינדא מלכה, אני רוצה להגיד כמה מילים חיזוק והתעוררות לזכותו ולרפואתו, בפר' עקב ]שקראנו בתורה שבוע שעבר[ יש שלושה 

פסוקים שכל פעם התורה חוזרת על אותו דבר בכדי להגיע למדרגה שלפנינו.
יותר גבוה מזה אהבה, אהבת השם, ולמעלה מזה הדביקות, אומר הח"ח תשימו לב  יראה,  יודעים שיש מדרגה הפשוטה ביותר שזה  כולנו 
שבפרשת עקב )פרק ח' פסוק ו'( כתוב, "ושמרת את מצוות ה' אלוקיך", שזה הדבר ראשון, יהודי תקיים ותשמור את כל התרי"ג, ואח"כ שאתה 
רוצה להגיע למדרגה של יראה, מקדימים לך ללכת בדרכיו וליראה אותו, ליראת שמיים אי אפשר בלי להגיע בלי שקודם נידבק ונלך בדרכיו 

של הקב"ה.
ומה זה ללכת בדרכיו כולנו יודעים מה שכתוב "מה הוא רחום אף אתה רחום, מה הוא חנון אף אתה חנון", מה הוא גומל חסדים אף אתה היה 

גומל חסדים, פשוט להיות בעל חסד לגמול חסדים, אתה רוצה להגיע למדרגת יראה, אז דבר ראשון זה בין אדם לחבירו.
 אומר הח"ח לאחמ"כ ממשיכה התורה בהמשך הפרשה )פרק י' פסוק י"ב( "ועתה ישראל מה ה' אלוקיך שואל מעמך כי אם ליראה את ה' 
אלוקיך, אז יראה יש לך כבר, ועכשיו רוצים לטפס "לאהבה", אז איך מגיעים לזה, ללכת בכל דרכיו ולאהבה אותו. שואל הח"ח למה כתוב עוד 
פעם ללכת בכל דרכיו, הרי כבר לפני היראה כתוב ללכת בכל דרכיו?, מתרץ הח"ח: באים לומר לך שגם אם אתה רוצה עכשיו להמשיך ולטפס 
ממדרגת יראה לאהבה, את הללכת בכל דרכיו אתה לא יכול לעזוב לרגע, אל תגיד כבר אז הייתי חנון ועכשיו אני...לא!!, עם זה אתה ממשיך, זה 
הרגליים שמובילים אותך לאהבה. ובסוף הפרשה אומרת התורה "כי אם שמור תשמרון את כל המצווה הזאת אשר אנכי מצווה אתכם לעשותה 
לאהבה את ה' אלוקיכם", אתה כבר הולך מאהבה, עכשיו והולך ללדבקה בו, ושוב מקדימה התורה עוד פעם ללכת בכל דרכיו ולדבקה בו, 
ונשאלת השאלה: רבונו של עולם, מה פתאום עוד פעם ללכת בכל דרכיו, מסביר החפץ חיים בספר אהבת חסד )כמדו' בהקדמה( כן!!!, שתדע 
לך כדי לזכות ללדבקה, עדיין חייבים ללכת בכל דרכיו ואז ולדבקה בו. זאת אומרת שהבן אדם לחבירו, זה מילת המפתח לכל כניסה לכל 
מדרגה, בלי זה לא שייך, מה הוא אף אתה. כולנו יודעים מה שכותב מרנא רבי איצ'לה מווזלז'ין בן מרנא רבי חיים מוולז'ין, )בהקדמה לספר נפש 

החיים( כי אביו רבי חיים מוולז'ין היה תמיד רגיל להגיד, כי כל התכלית שבאנו לפה לעולם הוא כדי להועיל לאחריני.
נו, אין ספק שרבינו ראש הישיבה מרן הגאון רבי ברוך מרדכי בן הינדא מלכה לרפו"ש, שכל חייו משפיע ומחזק ללכת בכל דרכיו, דואג ואוהב 
ומסייע ומאיר פנים לכל אחד, אז כמה אנחנו צריכים גם כן להתחזק במעלה של ללכת בכל דרכיו וזה יביא בעז"ה רפואה וישועה לרבינו שכל 
כך צריכים אותו, רבים צריכים לו, מתחזקים ממנו ומתחזקים לאורו בעמל התורה המופלגת שלו, בדיבורי קודש בשיחות מוסר שמרעידים 

את הלבבות.
נזכה להתחזק ולוותר אחד לשני ולדון לכף זכות, ללכת בכל דרכיו, ונראה כל אחד את חבירו בעין טובה, וזה יגרום שהקב"ה מידה כנגד מידה 
יסתכל עלינו בעין טובה, וירחם עלינו ויושיע אותנו ונזכה לראות מהרה ברפואתו, ובישועת כל כלל ישראל בביאת משיח צדקנו במהרה בימינו, 

אמן.


